

[Text]

The Chairman: Mr. Beeler, thank you for appearing before the committee and doing all of the preliminary work that I know from your presentation must have taken place. Your evidence will be helpful in the preparation of any report the committee chooses to make with respect to this issue. On behalf of the members of the committee, I thank you for your appearance.

Mr. Beeler: Thank you, Mr. Chairman.

The Chairman: At this point I ask for a motion to adjourn.

Senator Barootes: I so move, Mr. Chairman.

The Chairman: The meeting is adjourned.

The committee adjourned.

[Traduction]

Le président: Monsieur Beeler, nous vous remercions d'avoir comparu devant le Comité; nous vous remercions pour tout le travail que vous avez fait afin de venir ici aujourd'hui. Votre témoignage nous sera utile lors de la préparation d'un rapport sur la question. Merci donc au nom des membres du Comité.

M. Beeler: Merci monsieur le président.

Le président: Je demanderai qu'un sénateur propose la motion d'ajournement.

Le sénateur Barootes: Je la propose.

Le président: La séance est levée.

Ajournement du Comité.

ESTABLISHMENT OF THE PMAB

In December 1981, the Federal Minister of Agriculture responded to pressure to increase public participation by announcing the intention to establish a consultative process which would be integrated into the pesticide regulatory work. The first step would be to conduct a series of workshops on the subject. The first workshop was held in Ottawa, and was followed by discussions with industry and organizational members such as pesticide users, including farmers, processors, and municipal regulatory officials, industry representatives, and government officials. A second workshop was held in Toronto and a third report entitled "Consultation in the Development and Implementation of Pesticides (the Sober Report)" was submitted in March 1984.

The initial workshop recommendations of the report were the establishment of the Pesticide Management Advisory Board (PMAB). A primary role of the PMAB would be to develop a regulatory, consultative agreement building process to meet the demand for a consultative structure in the pesticide regulatory process.

In July 1984, the Federal Minister of Agriculture, the Honorable John Weir, announced the formation of the PMAB.

MEMORANDUM AND PROCEDURE OF THE PMAB

In May 1984, the PMAB produced a memorandum outlining its internal administrative structure. As described in the working paper, the members of the PMAB are to make recommendations to the Federal Minister of Agriculture on broad policy questions of public concern relating to the pest market.

CREATION DU CMAA

En décembre 1981, le ministre fédéral de l'Agriculture a réagi aux pressions visant à accroître la participation du public en annonçant son intention d'établir un processus de consultation devant être intégré au système de réglementation des pesticides. Il a par la suite organisé deux ateliers de consultations, d'abord au gouvernement, de pesticides en rapport avec les citoyens à Ottawa, respectivement pour discuter de cette initiative. Les deux ateliers ont été suivis de discussions approfondies et collaboratives avec les participants et des organisations représentées par le problème des pesticides. Le premier atelier a eu lieu à Ottawa et a été suivi d'un atelier à Toronto. Un rapport intitulé "Consultation dans le développement et l'implémentation de pesticides (le rapport Sober)" a été soumis en mars 1984.

Les recommandations de base du rapport ont été l'établissement d'un Comité consultatif sur la gestion des pesticides (CMAA). Le rôle principal du CMAA serait de développer un processus de consultation et de construction de consensus pour répondre à la demande d'une structure consultative dans le processus réglementaire des pesticides.

En juillet 1984, le ministre fédéral de l'Agriculture, l'honorable John Weir, a annoncé la création du comité consultatif sur la gestion des pesticides.

MEMORANDUM ET PROCÉDURE

En mai 1984, le CMAA a produit un mémorandum décrivant sa structure administrative interne. Comme décrit dans le document de travail, les membres du CMAA ont pour mandat de faire des recommandations au ministre fédéral de l'Agriculture sur des questions de politique publique de grande importance relatives au marché des pesticides.